
PROTOKÓŁ Nr 1/2019 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 

Rady Powiatu Nowosądeckiego 

w dniu 8 maja 2019 r. 

 

 

Realizowany porządek posiedzenia:   

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Przyjęcie informacji z działalności za 2018 rok Powiatowego Lekarza Weterynarii  

w Nowym Sączu. 

4. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Krakowie – 

Oddział Zamiejscowy w Nowym Sączu – z realizacji zadań w zakresie ochrony roślin  

i nasiennictwa na terenie Powiatu Nowosądeckiego w 2018 roku. 

5. Informacja nt. realizacji planu pracy Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa  

i Leśnictwa za 2018 rok. 

6. Informacja o wydawaniu zezwoleń na wycinkę drzew w odniesieniu do nieruchomości 

będących własnością gminy. 

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

otworzył posiedzenie i przywitał wszystkich przybyłych.   

 

W posiedzeniu biorą udział Członkowie Komisji w liczbie 6 członków Komisji. 

Stwierdza się, że posiedzenie jest prawomocne do podejmowania uchwał. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

przedstawił porządek posiedzenia i poddał go pod głosowanie.  

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut poddał 

pod głosowanie protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji w dniu 20 grudnia 2018 r. 

Protokół został jednogłośnie przyjęty i podpisany. 

 

Ad. 3. 

Z-ca Powiatowego Lekarza Weterynarii w Nowym Sączu Włodzimierz Janczy 
przedstawił informację z działalności Powiatowego Lekarza Weterynarii w Nowym Sączu za 

2018 rok. 

Omówił szeroko zadania, kompetencje i zakres działania jednostki. Szczegółowa informacja 

stanowi załącznik do protokołu. 



 

 

Z-ca Powiatowego Lekarza Weterynarii w Nowym Sączu Włodzimierz Janczy na prośbę 

Członka Komisji Józefa Świguta przedstawił zasady obiegu dokumentów jakie obowiązują 

przy chorobach zwierząt oraz ich uboju. 

Członek Komisji Piotr Ogorzałek skierował zapytanie odnośnie procedury postępowania  

z bezpańskimi psami.  

Z-ca Powiatowego Lekarza Weterynarii w Nowym Sączu Włodzimierz Janczy 
poinformował, iż w świetle ustawy o ochronie zwierząt oraz ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach, zadaniem własnym gminy jest opieka nad bezdomnymi, wolno 

biegającymi psami na jej terenie. Odpowiedzialny za tą działalność pracownik gminy 

wyłapuje psy i przewozi do schroniska dla zwierząt, z którym ma podpisaną umowę na 

współpracę na wypadek takich zdarzeń. 

Komisja zapoznała się z informacją.  

 

Ad. 4. 

Kierownik Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Krakowie – 

Oddział Zamiejscowy w Nowym Sączu Magdalena Jurczak przedstawiła informację  

z realizacji zadań w zakresie ochrony roślin i nasiennictwa na terenie Powiatu 

Nowosądeckiego w 2018 roku. 

Omówiła szczegółowo zadania związane z nadzorem nad zdrowiem roślin, zapobieganiem 

zagrożeniom związanym z obrotem i stosowaniem środków ochrony roślin, nadzorem nad 

wytwarzaniem, oceną i obrotem materiałem siewnym. Szczegółowa informacja stanowi 

załącznik do protokołu. 

Członek Komisji Józef Świgut wyraził zainteresowanie przestrzeganiem uchwały Rady 

Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zakazu uprawy roślin modyfikowanych. 

 

Kierownik Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Krakowie – 

Oddział Zamiejscowy w Nowym Sączu Magdalena Jurczak poinformowała w tym 

temacie, iż inspektorat dokonuje wielu kontroli i pobiera próby materiału siennego z różnych 

roślin  

z terenu Sądecczyzny. 

 

Członek Komisji Edward Ciągło skierował zapytanie dot. możliwości pryskania chwastów 

na posiadłości osoby fizycznej. 

Kierownik Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Krakowie – 

Oddział Zamiejscowy w Nowym Sączu Magdalena Jurczak poinformowała, iż 

Ustawodawca przewidział dwa rodzaje użytkowników preparatów do takich celów: 

użytkownika profesjonalnego środków ochrony roślin i nieprofesjonalnego. Stąd na rynku 

istnieją dwa rodzaje środków ochrony roślin. Sprzedawca ma obowiązek weryfikować klienta 

pod względem posiadania odpowiednich świadectw do zakupu niniejszych produktów.  

 

Członkowie Komisji Józef Świgut oraz Emil Bodziony wyrazili zaniepokojenie faktem, iż 



dopuszczalny jest obrót roślinami modyfikowanymi a zasianie jest nielegalne.   

Kierownik Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Krakowie – 

Oddział Zamiejscowy w Nowym Sączu Magdalena Jurczak zgodziła się, że jest to pewien 

paradoks. Niemniej, ta zasada służy uświadamianiu rolników o konieczności kupowania 

towarów ze sprawdzonych, legalnych źródeł dzięki czemu jest możliwość wyeliminowania 

roślin genetycznie niepożądanych. 

 

Komisja zapoznała się z informacją.  

 

Ad. 5. 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło przedstawił  

informację nt. realizacji planu pracy Wydziału za 2018 rok. Szczegółowa informacja stanowi 

załącznik do protokołu. 

Członek Komisji Piotr Ogorzałek skierował zapytanie odnośnie monitoringu pokryć 

dachowych domów na terenie powiatu nowosądeckiego pod kątem występowania azbestu. 

 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło 

poinformował, iż niniejszy monitoring jest obowiązkiem gminy. Mieszkaniec powinien 

zgłaszać dane do gminy a ta do województwa. Jednak ten system informowania i zarządzania 

informacjami nt. azbestu nie funkcjonuje. Nikt nie dysponuje miarodajnymi danymi. Duża 

ilość wniosków składanych przez mieszkańców powiatu do Starostwa Powiatowego świadczy 

o dużej potrzebie i świadomości wnioskodawców i jest pożądaną tendencją w zakresie 

ochrony środowiska.  

 

Ad. 6. 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło przedstawił 

informację o wydawaniu zezwoleń na wycinkę drzew w odniesieniu do nieruchomości 

będących własnością gminy. Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Członek Komisji Joanna Stawiarska wyraziła zainteresowanie opinią nt. wycinki drzew 

przeprowadzonej na terenie gminy Chełmiec pod krótkimi rządami liberalnych przepisów 

ustawy o ochronie przyrody. 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło 

poinformował, iż w miejscach wycinki drzew zostały przeprowadzone oględziny przez 

Wydział. Wykazały, iż w najbardziej kontrowersyjnym miejscu - na terenie cmentarza nie 

była konieczna wycinka drzew. Nagrobki uszkadzał raczej mróz a nie gałęzie drzew. Stąd 

Wydział podtrzymuje swoje stanowisko w kwestii pozytywnie zaopiniowanych drzew do 

usunięcia, w pozostałych przypadkach nie do końca się zgadza z decyzjami innych 

podmiotów. Podkreślił, iż wydawane opinie dendrologiczne są nieraz sprzeczne więc nie są 

zbyt miarodajne w swojej ocenie. 

 

Członkowie Komisji Joanna Stawiarska oraz Piotr Ogorzałek złożyli zapytanie dot. zasad 

wycinki drzew w pasie drogowym. 

 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło 



poinformował, iż w pasie drogowym decyzje wydaje Starostwo Powiatowe w porozumieniu z 

Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska (musi być pozytywna). 

 

Ad. 7,8. 

Przewodniczący komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

             

 

 

 

                      Przewodniczący 

           Komisji Ochrony Środowiska,  

    Rolnictwa i Leśnictwa RPN 

      

                     Wiktor Obrzut 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Anna Brach    
 


